
 

REFERAT_____________________________________________ 
 
Emne: Referat 
 

Mødedato 

17/8 2020 
Mødested/lokale 

Sognelokalet 
Mødet påbegyndt kl. 

17.00 
Mødet afsluttet kl. 

19.00 
Deltagere  

Bestyrelsen 
Fraværende 

-Norman, Kathrine, Robert, Rikke, Jonas, elevrådet 
 

Dato 

11-08-2020 
Referent 

Lone Villemoes 
Direkte telefonnr. 

 
Journalnr. 

17.01.01-P35-8-20 
 
 
Dagsorden 1. Punkter til evt. (hvis der er tid) 

 
2. Nyt fra: (10 min) 

Formanden 
Ledelsen (valg til bestyrelsen) 
Velkommen til Malene, Claus og Laila som medarbejderrepræsentanter 
i Fællesbestyrelsen 
Der kommer til at ske en del udskiftning 
Kandidater fra bhv: Sara Jørgensen, Tina Løvbjerg, Christina 
Thygesen, Sys Horn 
Kandidater fra skolen: Brian Mathiasen, Søren Christensen 
Der mangler fortsat en suppleant kandidat for skolen 
Der er valgmøde den 27/8 evt. udendørs fra 17.00-18.00 
I SFO er børnene alligevel nødt til at komme forbi og blive tjekket ind i 
SFO 
 
Medarbejderne 
Forældremøde i bhv den 27/8 
Bufferbus i uge 35 til børnehaven 
Ny hverdag, dog i vante rammer i skolen.  
God start i indskoling og SFO også for de nye børn. Vigtigt at alle 
bruger vores systemer – Tabulex og Aula, så aftaler er på plads og kan 
overholdes. 
Fortsat klasseopdeling i SFO, børnene er i god trivsel og der skabes 
gode aktiviteter. 
 
Forældre 
Elevrådsrepræsentanter i Fællesbestyrelsen bør begge være fra 6. 
klasse. (det er formand og næstformand for elevrådet, der deltager) 
Der har ikke været arbejdet nok på de sager som elevrådet har kunnet 



tage med på møder i Fællesbestyrelsen. 
 

 
3. Formandens beretning (10 min) 

Jacob læste formandens beretning op. Den vedhæftes som bilag til 
referatet. 
 

4. Årshjul for skoleåret 2020-21 (bilag) (10 min) 
Gennemgang af årshjulet. 
Der ønskes flere punkter på årshjulet fra de øvrige afdelinger, fx 
børnehaven. 
 

5. Aftale om bestyrelsesrepræsentant til forældremøderne (10 min) 
Børnehaven 27/8: Jacob, Jonas, Tim, Klaus 
0. kl. 7/9: Norman/Rikke 
1. kl. 1/10: Klaus 
2. kl. 10/9:Tim 
3. kl. 20/10:Merete 
4. kl. 15/9: Merete (kl.17.30) 
5. kl. 6/10: Lise 
6. kl. 5/10: Claus  
Debat om hvorvidt der skal være et ensartet indslag fra bestyrelsen, men 
da det for de flestes vedkommende en afgående bestyrelse, er det svært 
at sige noget om, hvad der skal arbejdes med i den kommende 
bestyrelse. 
Det vil dog stadigt være ens for alle at der opfordres til at komme med 
input til Fællesbestyrelsen.  
Forældre udenfor Fællesbestyrelsen kan deltage i arbejdsgrupper, 
sammen med bestyrelsesmedlemmer og dermed give vejledning til 
Fællesbestyrelsen. 
 

6. Daginstitutionen, organisering og struktur (10 min) 
Børnehaven har fået en pavillon og der er fortsat stor tilgang til 
daginstitutionen, primært vuggestuen. Det er børn fra vores eget 
område. 
Der har været mange tanker og overvejelser omkring opdeling af 
børnene og placering. 
Vuggestuen er nu i vuggestuen og i tyttebærrummet, vuggestuen er 
opdelt i 2 grupper. Vuggestuen er udfordret af dårlige 
badeværelsesforhold og mangel på pusleplads. 
De kommende skolebørn 5-6 årige er i pavillonen – det betyder, at det 
tætte samarbejde med skole og SFO har lidt sværere vilkår. Der er 
åbent i pavillonen fra 7.30-16.00. 
Hindbærgruppen – de 3-4 årige er i hindbærrummet. 
Tyttebærgruppen – de 3-4 årige er i tyttebærrummet 



 
Daginstitutionen er udfordret af sine fysiske rammer. Bla. skal de yngste 
børnehavebørn gå udenom for at komme til en pusleplads, når 
vuggestuebørnene sover. 
Pavillonen er ikke velegnet til små børn, da der ikke er puslefaciliteter 
eller små toiletter. 
Det vil komme til at udfordre relationsarbejdet blandt børnene, at vi 
ikke har alle børnehavebørn under samme tag. Der skal arbejdes endnu 
mere på at skabe den røde tråd i daginstitutionen. 
Det vil være et godt emne for en kommende bestyrelse, at arbejde med 
de fysiske rammer for at drive daginstitution. Fx udnyttelse af 
tagetagen, overdækning af terrassen med garderobe og toiletter mv. 
Der efterspørges mere viden og information fra daginstitutionen på 
møder i Fællesbestyrelsen, så det også bliver muligt at bakke mere op 
omkring tingene. 
 

7. BYOD (20 min) 
Vi oplever oftere og oftere, at elever i 5. og 6. klasse efterspørger, om de 
må medbringe deres egen computer til skole. Som regel bliver der sagt 
nej, fordi skolen har CromeBooks til alle elever. Vores CromeBooks 
bliver dog slidt efterhånden, og der er ikke umiddelbart udsigt til, at vi 
får midlerne til at forny dem. På mange skoler medbringer eleverne fra 
4. klasse egen computere. Der ønskes bestyrelsens input til beslutningen 
om, om eleverne fast kan medbringe deres egne computere. 
Hvis vi siger ja til at de må medbringe, vil det være nødvendigt at 
forpligte eleverne til altid at medbringe egne computere, hvis det skal 
frigive computere til andre. 
Der bør altid være afsat midler til fornyelse af computere. 
Det vil ikke være muligt at aflåse egne computere. 
Der vil være samme politik for computere som for mobiltelefoner, det er 
til undervisning og ikke til spil. 
Der skal være et præcist princip for dette, som blandt andet indeholder 
punkter som hvad gør man når barnets computer går i stykker, 
forsikring, ansvar mv. 
Vi skal sikre, at et sådant tiltag bliver formidlet, således at det stadigt er 
helt fint at bruges skolens udstyr. 
Hvordan undgår vi presset på forældre, der ikke ønsker at deres børn 
medbringer eget udstyr. 
Læring i at kunne anvende sit eget redskab, vil højne elevernes 
kompetencer, de vil kunne arbejde videre med det hjemme. 
Det har været meget positivt, at man i Engum ikke har haft eget udstyr 
med og at alle eleverne har de samme redskaber at arbejde med og på. 
Punktet sættes på dagsordenen til første møde med ny bestyrelse. 

 
8. Proces om nyt navn – fortsat fra sidste møde (45 min) 
14-16 forslag fra skolen  



14-16 forslag fra internettet  
Forslag;  
Læringscentreret Engum  
Engumlund  
Engum Fælleshus  
Engum Børneunivers  
Talenthuset BEAT  
Børnenes Engum  
Engeren  
Engumhus  
Fælleshuset for børn i Engum 
Der foregik en proces på mødet med udvælgelse af navne for at reducere antallet 
af forslag. Der arbejdes videre med to af forslagene i en gruppe bestående af Claus, 
Jacob, Tim og Klaus. 
 
9. Evt. (hvis tid) (5 min) 

 
  



1.   
 
 
 
 
 
 
 
 


